

С О Д Е Р Ж А Н И Е

Барышников В. Н., Чепик В. Н. Изучение истории Германии и германистики на кафедре истории Нового и новейшего времени. К юбилею профессора О. Ю. Пленкова. 10

Библиография научных трудов профессора О. Ю. Пленкова / составитель Т. Н. Гончарова. 29

ИСТОРИЯ НОВОГО ВРЕМЕНИ СТРАН ЗАПАДНОЙ ЕВРОПЫ И АМЕРИКИ

Белов А. Н. От консула Бонапарта к императору Наполеону: взгляд из России 37
Кротов П. П. «Итальянский кризис» в англо-французских отношениях (1858–1860). 50

ИСТОРИЯ НОВЕЙШЕГО ВРЕМЕНИ СТРАН ЗАПАДА

Балашов А. С. Германские зверства: проблема дискуссий французских и (про)германских интеллектуалов в период Великой войны. 63

Смолин А. В. Балтийский флот после эвакуации из Гельсингфорса (состояние кораблей и личного состава) 75

ИСТОРИОГРАФИЯ, ИСТОЧНИКОВЕДЕНИЕ, МЕТОДЫ ИСТОРИЧЕСКОГО ИССЛЕДОВАНИЯ

Гончарова Т. Н. Французские дипломаты против стереотипов восприятия России на Западе (по депешам из Санкт-Петербурга 1814–1848 гг.). 84

Петрова А. А. Испанская либеральная пресса 1868–1878 годов о решении кубинской проблемы (по материалам газеты “La Iberia”). 99

РЕЦЕНЗИИ

<i>Сидоренко Л. В. Из истории интеллектуального наследия Англии эпохи Просвещения: новый взгляд на Самюэла Джонсона.</i>	122
<i>Борисенко В. Н. Военно-морской атташе Е. А. Беренс на службе России.</i>	133
<i>Требования к подаче материалов в журнал</i>	140

C O N T E N T S

Baryshnikov V. N., Chepik V. N. German studies at the Department of Modern and Contemporary history. *For the anniversary of Professor O. Yu. Plenkov*. 10

Bibliography of scientific works of Professor O. Yu. Plenkov / compiler T. N. Goncharova. 29

MODERN HISTORY OF WESTERN EUROPE AND AMERICA

Belov A. N. From Consul Bonaparte to Emperor Napoleon: view from Russia. . . 37

Krotov P. P. The “Italian crisis” in Anglo-French relations (1858–1860). 50

CONTEMPORARY HISTORY OF WESTERN COUNTRIES

Balashov A. S. German atrocities: the problem of discussions between French and (Pro)German intellectuals during the Great War. 63

Smolin A. V. The Baltic Fleet after the evacuation from Helsingfors (condition of ships and personnel). 75

HISTORIOGRAPHY, CRITICAL STUDY OF SOURCES, METHODS OF HISTORICAL RESEARCH

Goncharova T. N. French diplomats against stereotypes of perception of Russia in the West (according to dispatches from St. Petersburg in 1814–1848). 84

Petrova A. A. Spanish liberal press in 1868–1878 on the solution of the Cuban problem (based on materials of the newspaper “La Iberia”). 99

REVIEWS

<i>Sidorenko L. V. The history of the intellectual heritage of England during the Enlightenment: a new view at Samuel Johnson.</i>	122
<i>Borisenko V. N. Naval attaché E. A. Berens in the service of Russia.</i>	133
<i>Requirements for submitting materials to the journal.</i>	140